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Inhoud
Nr. 18 Maandag 23 maart 1987

Berichten van verhindering, blz. 589

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 589

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 589

Verslagen
Indiening, blz. 589

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 590

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 590

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 590

Mededeling van de Voorzitter
Wijziging in verwijzing naar Commissie,
blz. 590

Onderzoek naar de taalgroep
Verdaging, blz. 591

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1686-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
7 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

-
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichtin )
- 8 1986-1987) - Nrs. 1 (Erratum +B
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking, blz. 591

Sprekers : Minister L. Waltniel, de
heren F. Vermeiren, verslaggever, P.
Tant , verslaggever, J. Van Elewyck,
A. Denys, H. Schiltz, G. Verhaegen,
mevrouw M. Vogels

Buitenlandse en Externe Aangelegenhe-
den, blz. 635

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
P. Peeters, M. Decoster, W. Luyten,
Minister P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 647

Nr. 19 Dinsdag 24 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering
Indiening en verwijzing, blz. 649

Rapport van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha
- 9-A (1$

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

. -
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu, blz. 649

Regeling van de werkzaamheden, blz. 731
S
J

rekers : de heren J. Van Elewyck,
Schiltz, mevrouw N. Maes, de heer

G: Verhaegen, Minister G. Geens

Sprekers : de heren E. Vandebosch,
verslaggever, L. Vanvelthoven , J .

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

Bosmans,  A.  Geens,  F.  Cauwen-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-

berghs, J. Sleeckx, J. Laverge
meenscha
- 9-A (16

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Regeling van de werkzaamheden, blz. 667 Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-

Nr. 20 Dinsda
ti

24 maart 1987
Mi dagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 669

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A ($86-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu (Voortzetting), blz. 669

S rekers : de heren E. Gryp, C. Mar-
cKand, N. De Batselier, W. Cortois,
F. Vermeiren, Minister J. Lenssens

Binnenlandse Aangelegenheden, blz. 688
S
sP

rekers : de heren G. Cardoen, ver-
aggever, M. Galle, F. Vermeiren, E.

Vankeirsbilck, J. Desseyn, P. Tant,
A. Vangronsveld, C. Marchand, Mi-
nister J. Pede

Huisvesting
Stadsvernieuwing, blz. 708

S rekers : de heren C. Marchand, ver-
s aggever, H. De Loor, 0. Meyntjens,P
W. Taelman, J. Pepermans, J. De Se-
ranno, J.P. Pillaert, C. Marchand, Mi-
nisters P. Akkermans. J. Pede

Regeling van de werkzaamheden, blz. 729

Nr. 21 Woensdag 25 maart
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 731

Motie van orde

lichting) ’
-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie,
blz. 733

S
P

rekers : de heren L. Dhoore, ver-
s aggever, N. De Batselier, W. De-
saeyere

Regeling van de werkzaamheden, blz. 741

Nr. 22 Woensda 25 maart 1987
Mi dagvergaderingf

Berichten van verhindering, blz. 743

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 743
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie
(Voortzetting), blz. 743

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren J. De Roo, J. Laverge, A. Denys,
0. Van Ooteghem, W. Cortois, E.
Van Rompuy, Minister G. Geens, de
heren H. Schiltz, N. De Batselier

Ruimtelijke Ordening
Natuurbehoud en Groenvoorziening
Landinrichting en waterbeheersing, blz.
767

Sprekers : de heren G. Beerden, ver-
slaggever, J. Leclercq, M. Van houtte,
J. Sauwens, mevrouw M. Vogels, M.
Capoen, J. De Seranno, Minister J.
Pede, J. Lenssens, P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 792

Nr. 23 Donderdag 26 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 793

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid, blz. 793

Sprekers : de heren J. Van Hecke,

verslaggever, L. Hancké, L. Vanho-
renbeek, mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. De Groot, G. Cardoen, me-
vrouw C. Smitt, de heer J. Valkeniers

Regeling van de werkzaamheden, blz 811

Nr. 24 Donderdag 26 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 813

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 813

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid (Voortzetting), blz. 813

Sprekers : Minister R. Steyaert, J.
Lenssens, de heren J. Valkeniers, L.
Hancké, J. Van Hecke, J. Caudron

Onderwijs en Vorming, blz. 828
Sprekers : de heren F. Piot, verslagge-
ver, A. Laridon, E. Beysen, mevrouw
N. Maes, de heer C. Moors, mevrouw
M. Van Puymbroeck, de heren E. Fla-
mant, L. Vanhorenbeek, M. Desut-
ter, Minister T. Kelchtermans

Media, blz. 848
Sprekers : de heren W. Seeuws, ver-
slaggever, H. Van Rompaey, J. Bos-
mans, P. Chevalier, A. De Beul, L.
Lenaerts, Minister P. Dewael

Regeling van de werkzaamheden, blz. 870

Nr. 25 Vrijdag 27 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 871

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Snort, blz. 871

I Sprekers : de heren P. Vandermeulen,
verslaggever, A. Diegenant, P. De
Weirdt, 0. Van den Broeck,  J. Cau-
dron, C. De Clercq, J. De Roo, A.
Denys, Minister P. Dewael

Cultuur, blz. 886
Spreker : de heer F. Bosmans, ver-
slaggever

Regeling van de werkzaamheden, blz. 890

Nr. 12 Vrijdag 27 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 891

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor hetbegrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Algemene bespreking (Voortzetting)
Cultuur (Voortzetting), blz. 891

Sprekers : de heren M. Galle, F. Bos-
mans, J. Vandermarliere, A. De Beul,
mevrouw M. Van Puymbroeck, de he-
ren M. Desutter, P. Breyne, mevrouw
N. Maes, de heren W. Seeuws, L.
Dierickx, A. Bourgeois, mevrouw L.
Detiège, de heren L. Hancké, A. De-
nys, Minister P. Dewael

Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
Benoeming van een vast lid, blz. 922
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking, blz. 922
Hoofdelijke stemming, blz. 923

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987)
lichting)

- Nr. 1 (Algemene toe-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Artikelsgewijze bespreking, blz. 927

Sprekers : mevrouwen M. Vogels, N.
Maes, de heer H. Schiltz, Minister G.
Geens, de heren 0. Van Ooteghem,
V. Anciaux

Hoofdelijke stemming, blz. 952
Sprekers : de heren H. Schiltz, J. Van
Elewyck, mevrouw M. Vogels, de he-
ren G. Verhaegen,  H. Denys

ting van het Ministerie van
Gemeenschap te Brussel

de Vlaamse

Hoofdelijke stemming, blz. 956

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. De Loor tot de heer J. Lens-
sens, Gemeenschapsminister van Volks-
gezondheid en Leefmilieu, over de fusie
van de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij met de Waterzuiveringsmaat-
schappij van het Kustbekken en de malai-
se onder het personeel van de VWZ
Hoofdelijke stemming, blz. 957

Regeling van de werkzaamheden, blz. 958

Artikelsgewijze bespreking, blz. 924
S
lif

rekers : de heer J. Van Elewyck,
inisters J. Lenssens, G. Geens

Hoofdelijke stemming, blz. 926

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer N. De Batselier tot de heer G.
Geens. Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, over de huisves-

Bijlagen
Begrotingstabellen, blz. 959
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21e vergadering Woensdag 25 maart 1987
Morgenvergadering

VOORZI‘ITER : de heer F. Groot-
jans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
11.15 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

M. Van den Hove, W. Van Durme,
F. Willockx ; gezondheidsredenen.

P. Chevalier, J. De Bremaeker ; bui-
tenslands.

H. Adriaensens,  A. Deneir ,  H.
Knuts, L. Van den Bossche, V. Van
Eetvelt ; ambtsverplichtingen.

A. Vreven ; familieverplichtingen.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, bij motie van orde wil
ik uw aandacht vragen voor het vol-
gende. Wij hebben vorige week bij
herhaling vergaderd en beraadslaagd
in het Bureau van onze Raad over
het feit dat wij een deel van onze
vergadertijd moesten opgeven. Som-
migen hebben gesteld dat de Kamer
perfect kon vergaderen op een ander
ogenblik dan in de vergadertijd toe-
gewezen aan de Raad. De gebeurte-
nissen van deze ochtend hebben in
de praktijk aangetoond dat wij gelijk
hadden, want de vergadering van de
Kamer is zonder enig resultaat geble-
ven. De Kamer zal nu vergaderen
buiten de vergadertijd van onze
Raad.

Ik wil nog eens herhalen wat ik
maandag op deze tribune heb gezegd
en eraan toevoegen dat uzelf met
veel vastberadenheid en diplomatie
getracht hebt te voorkomen wat van-
daag is gebeurd. Ik heb daarmee
geen enkel probleem. Ik wens echter
opnieuw te protesteren tegen het feit
dat de Vlaamse Raad in een onderge-
schikte positie werd gedrongen door
het nationale Parlement en stellen
dat wij dit niet meer moeten toelaten
want het heeft, zoals deze ochtend is
gebleken, toch geen zin. (Algemeen
applaus)

soenlijk. Mijn conclusie daaruit is dat
zeer duidelijk is bewezen dat het
handhaven van het dubbel mandaat
om welke reden dan ook - het niet
klaar zijn met de hervorming van de
Senaat of het niet voltooid zijn van
de staatshervorming - onzin is ge-
worden en dat aan dit dubbel man-
daat een einde moet worden gesteld
wil men van deze Raad geen karika-
tuur maken.

Ten tweede wil ik het ongenoegen
uiten, niet alleen van onze fractie
maar van vele leden van deze Raad,
over de wijze waarop de Raad vorige
maandag door de Executieve is be-
handeld. Wij hebben het hier vaak
gehad over Flanders’ Technology.
Dat Flanders’ Technology echter
luisterrijk wordt geopend, volgens de
pers in het bijzijn van honderden
vooraanstaanden en dat geen enkel
lid van deze Raad daarop uitgeno-
digd was vinden wij onbehoorlijk. De
Executieve zou moeten beseffen dat
de kredieten voor Flanders Techno-
logy door deze Raad worden goedge-
keurd. (Langdurig algemeen applaus)

De Voorzitter : Ik dacht dat Minister
Geens wilde antwoorden ?

Minister G. Geens : Indien u het mij
toelaat zal ik dat straks, bij de be-
spreking, doen.

MOTIE VAN ORDE De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
Regeling van de Werkzaamheden het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik vraag het woord bij
motie van orde.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, ik wens mij vanzelfspre-
kend aan te sluiten bij wat collega
Van Elewyck heeft gezegd. De wijze

De Voorzitter : De heer Van Ele- waarop deze Raad onder de voet
wyck heeft het woord. wordt gelopen is echt niet meer fat-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 21
25 maart 1987

Berichten van verhindering
Regeling van de werkzaamheden

De Voorzitter : Dames en heren, ik
wens te antwoorden op wat de colle-
ga’s Van Elewyck en Schiltz hebben
gezegd. Het spreekt voor zichzelf dat
ik dat protest deel. De aangelegen-
heid is in het Bureau langs alle kan-
ten onderzocht.  Ik denk dat wij
éénparig waren om te moeten vast-
stellen dat wij niet gewapend zijn om

731



promotiemani- 

voog- 

plichtig 

Technolo- 

Voorzitter

situaties zoals degene die we
meegemaakt te ondergaan.

hebben

Ik wil deze zaak niet op de spits drij-
ven. Bovendien denk ik ook dat wij
moeten oppassen dat wij door eigen
verklaringen het prestige van de
Raad niet in het gedrang brengen.
Wanneer een vooraanstaand lid van
deze Raad zegt dat de Vlaamse Raad
slechts een kanon is om op konijnen
te schieten dan lijkt mij dat ook niet
de juiste opstelling.

De heer F. Baert : Dat is nochtans
juist.

De Voorzitter : Het kan juist zijn,
mijnheer Baert, maar ik heb daar-
over een andere mening. Ik vind het
niet de juiste manier om het prestige
van de Vlaamse Raad op te trekken.

Mevrouw Maes : Prestige is slechts
schijn.

De Voorzitter : Ach Mevrouw, in het
leven is dan alles schijn. Ik heb echter
zekere waarden waaraan ik gehecht
blijf en die, althans voor mij, geen
schijn zijn en de Vlaamse Raad be-
hoort daartoe. (Applaus bij de CVP
en de PVV)

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, u heeft mij precies ver-
keerd begrepen en daarom wil ik
even een verduidelijking geven. Ik
heb gezegd : ,,Ontzag dwingt men af
maar dit prestige is schijn”. Dat mijn-
heer Van Rompuy het telkens nodig
vindt daar commentaar op te leveren
zullen we maar naast ons neerleggen.
(Geroep van de heer Van Rompuy)

De Voorzitter : Ik heb nooit geweten
dat men door nestbevuiling zijn pres-
tige opbouwt.

De heer H. Schiltz : Ik heb mij niet
aan nestbevuiling plichtig  gemaakt.
Ik heb beeldrijk willen aantonen dat
onze theoretische juridische be-
voegdheden in een schrijnende dis-
proportie staan tot de reële macht en
de reële kredieten waarover wij te
beslissen hebben. (Applaus)

De Voorzitter : De heer
heeft het woord.

Verhaegen

De heer G. Verhaegen : Mijnheer de
Voorzitter, ik vind het goed dat men
ook in de algemene vergadering zijn
ongenoegen kan uiten. Het zou erg
zijn mochten wij dit niet kunnen. Ik
wil echter nog een element aanbren-
gen en hoop dat wij de overige dagen
intensief kunnen voortwerken.

Maandagnamiddag hebben de frac-
ties een behoorlijke inspanning gele-
verd om niet alleen de cijfers maar
ook het politiek klimaat dat zij aan-
voelen en de suggesties die in de frac-
ties werden gemaakt naar voren te
brengen. In het bijzijn van de voog-
dijminister van onze Belgische Radio
en Televisie-omroep wil ik zeggen
dat het mij enorm heeft getroffen dat
wanneer wij bijvoorbeeld een sugges-
tie doen om een benaming te wijzigen
onze instelling gedurende drie dagen
langs radio en TV belachelijk wordt
gemaakt, daar waar men zich niet
eens verwaardigt te vermelden dat de
begroting van de Vlaamse Raad op
dit ogenblik wordt behandeld en de
verschillende fracties een inspanning
hebben gedaan om het politiek beleid
voor het volgend jaar op een hoog
peil te bespreken. Er werd niet eens
melding gemaakt van de opening van
het begrotingsdebat in de Vlaamse
Raad. Ik maak hier niet mijn beklag
maar wil gewoon mijn ergernis uiten
vooral omdat deze instelling geen be-
roep kan doen op eigen kredieten
maar financiële middelen ontvangt
van de Vlaamse Raad. Indien wij
geen enkele bemerking meer mogen
maken op de BRT zonder het gevaar
te lopen te worden doodgezwegen,
dan vind ik dat het begin van een
situatie die ik in de Vlaamse Raad
niet meer zou willen beleven. (Alge-
meen applaus)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens : Mijnheer de
Voorzitter, collega’s, ik meen dat het
best is onmiddellijk te antwoorden op
het incident dat is ontstaan naar aan-
leiding van het feit dat deze Raad
heeft vergaderd op hetzelfde ogen-
blik als de start werd gegeven voor
de manifestatie Flanders’ Technolo-
gy. Ik bied daarvoor de Vlaamse
Raad mijn verontschuldigingen aan.
Iedereen weet dat verontschuldigin-

gen altijd een zekere grond hebben.
Deze is tweevoudig : enerzijds is er
het feit dat ik zelf gedurende een
drietal weken afwezig ben geweest,
precies tijdens de periode van de
voorbereiding van die manifestatie
en, anderzijds, dat deze gebeurtenis
werd opgevat als een promotiemani-
festatie naar de binnenlandse en bui-
tenlandse pers toe, die trouwens zeer
talrijk aanwezig was. Er waren een
negentigtal journalisten ingeschre-
ven. Met het oog op de promotie wa-
ren ook de 868 exposanten uitgeno-
digd, evenals de ambassadeurs of
posthoofden van alle landen die aan
de manifestatie deelnemen. Men
heeft dus niet de leden van de Vlaam-
se Raad als dusdanig uitgenodigd.
Wel werden de nationale Ministers
en de leden van de Vlaamse en de
Waalse Executieven uitgenodigd. Ik
heb mij daarvoor maandag bij de
Voorzitter van de Vlaamse Raad ver-
ontschuldigd vóór de vergadering be-
gon. Ik heb gezegd dat naar de toe-
komst volgende schikkingen zullen
worden getroffen. Ten eerste, de do-
cumenten die werden verstrekt, zul-
len aan alle leden van de Vlaamse
Raad worden bezorgd. Ten tweede,
op de openingsplechtigheid - en
daar gaat het over het politieke mo-
ment  - zullen alle leden van de
Vlaamse Raad worden uitgenodigd.
Ten derde, ik heb aan het Bureau
van de Vlaamse Raad voorgesteld
een bezoek aan de beurs te organise-
ren.

Ik hoop dat deze schikkingen, samen
met de verontschuldigingen die ik
heb aangeboden, voldoende zullen
zijn om dit incident als gesloten te
kunnen beschouwen, zodat wij deze
namiddag hierop niet meer hoeven
terug te komen.

Wat de kredieten betreft, leg ik er de
nadruk op dat Flanders’ Technology
International niet wordt gefinancierd
met kredieten die in de Vlaamse be-
groting voorkomen. Ik ga wel ak-
koord met het feit dat over de aan-
wending van kredieten hier reken-
schap moet worden afgelegd wat be-
treft de kredieten die onder mijn be-
voegdheid vallen. In de Commissie
voor Economie, Tewerkstelling en
Energie, heeft een ruim debat plaats
gehad.
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Ik zal in mijn uiteenzetting - wij
hadden ook een probleem van kalen-
der en iedereen weet wat daarvan de
oorzaak was - mij uitspreken over
het algemeen beleid van de Vlaamse
Executieve.

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik neem akte van de
verontschuldigingen aangeboden
door de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve. Hij heeft zeer duidelijk
beseft - en heeft het ook zelf gezegd
- dat wij hier worden geconfron-
teerd met twee problemen en niet
met één. Het probleem dat collega
Schiltz heeft aangebracht en dat is
gerezen omdat nationale Ministers
wél en leden van de andere Executie-
ven ook, maar niemand van de
Vlaamse Raad werd uitgenodigd, is
er één van. Het geeft een beetje aan
op welke wijze de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve oordeelt over de
Vlaamse Raad zelf. De compensatie
die erin zal bestaan documentatie te
verstrekken en een bezoek te organi-
seren, heeft met de Executieve niets
meer te maken, alleen met de Raad
zelf. Die compensatie is dus nogal
flauw.

Het tweede probleem, dat u geluk-
king zelf hebt aangesneden, vind ik
politiek gezien minstens even erg.
Toen u bij het begin van de vergade-
ring vorige maandag afwezig was,
werd u wegens ziekte verontschul-
digd. Wij waren allemaal verheugd u
te zien binnenkomen. Maar dat de
Voorzitter van de Executieve het po-
litieke debat en de uiteenzetting van
de fractievoorzitters niet bijwoont
om naar een andere manifestatie te
gaan, dat is evenmin getuigenis afleg-
gen van respect voor de Raad en
evenmin getuigenis afleggen van res-
pect voor de bespreking van de be-
groting door de Raad. Indien het we-
gens ziekte was geweest, dan zou ik
zeggen tot daar aan toe, want nie-
mand heeft dat in de hand.

Ik ben toch al geruime tijd lid van
het Parlement en ik heb nog nooit
meegemaakt dat de bespreking van
de Middelenbegroting in afwezigheid
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van de allereerste politieke verant-
woordelijke wordt aangevat. In het
nationale Parlement is dat de Eerste
Minister en in de Vlaamse Raad is
dat de Voorzitter van de Executieve.

Ik wijs erop dat dit een houding is
die wij niet aanvaarden. Ongeacht
welke manifestatie er buitenhuis
doorgaat, tijdens de bespreking van
de Middelenbegroting hoort het zo
dat de Voorzitter van de Executieve
hier aanwezig is en aan het debat
deelneemt.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, het feit dat u de DIRV-glit-
ter verkiest boven het Vlaamse Parle-
ment is voor ons veelbetekenend en
is tekenend voor uw houding tegen-
over de democratisch verkozen in-
stellingen. (Applaus bij de oppositie)
De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1987
- 6 (19864987) - Nr. 1 (Algemene
toelichting)
- 7 (198601987)  - Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1987
- 6 (19864987) - Nr. 1 (Algemene
toelichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erra-
tum + Bijlagen) tot 8

Algemene bespreking (Voortzetting)

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is de voortzetting van het
begrotingsdebat.

ECONOMIE, TEWERKSTEL-
LING EN ENERGIE

De Voorzitter : Wij behandelen nu

Regeling werkzaamheden
Begrotingsontwerpen

de materie waarvoor Minister Geens
bevoegd is, met name economie, te-
werkstelling en energie.
De heer Dhoore, verslaggever, heeft
het woord.

De heer L. Dhoore, verslaggever (op
de tribune) :Mijnheer  de Voorzitter,
heren Ministers, geachte collega’s,
tijdens mijn spreektijd van tien minu-
ten zal ik, indien u mij dat toestaat,
in feite geen verslag uitbrengen,
maar er wel in een paar persoonlijke
bedenkingen iets over zeggen.

In de eerste plaats dank ik de leden
van de Executieve, en vooral de
Voorzitter van de Executieve, en de
leden van de Commissie voor de zeer
interessante debatten die wij tijdens
de commissiewerkzaamheden over
de materies economie, tewerkstelling
en energie hebben gevoerd. Ik dank
trouwens ook de medewerkers van
het personeel die op een efficiënte
wijze hebben geholpen bij het voor-
bereiden van het verslag.

Samenvattend stel ik vast dat, inge-
volge de besprekingen gevoerd bij
het opstellen van deze begroting in-
zake de economische ontwikkeling
en de economische expansie en re-
conversie, deze begroting een voor-
beeld is van Vlaamse solidariteit.

In naam van de ontwikkelingsgebie-
den, die daarom niet noodzakelijk
,,zwarte” of negatieve gebieden zijn
- wat ik straks nog zal bevestigen
- wens ik de collega’s in de Vlaamse
Raad te danken voor de wil die in
Vlaanderen bestaat om aan de moei-
lijkste gebieden het grootste gedeelte
van de inspanningen ten goede te la-
ten komen.

Dat is verantwoord en het is goed
dat het hier nog eens wordt gezegd.
Vanuit Limburg wil ik hier herhalen
hoe ongelukking wij zijn en hoe spij-
tig wij het vinden dat wij in lengte
van jaren een beroep moeten doen
op een integrale solidariteit wat de
successierechten betreft. Wij hadden
gehoopt en hebben daarvoor gepleit
in andere cenakels dan de Vlaamse
Raad, dat een groot stuk van de fi-
nanciering uit een andere bron, van-
uit een ander energiebeleid zou ko-
men. Het is met des te meer dank-
baarheid dat wij vaststellen dat heel
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Vlaanderen toch bereid blijkt te zijn
de middelen te laten aanwenden,
maar niettemin betreuren wij die
gang van zaken. Wij hebben wel de
indruk dat de begroting een reële
kans geeft. Een begroting is niet al-
leen een vermelding op papier dat
financiële middelen worden voorbe-
houden voor een bepaald doel, maar
zij moeten ook metterdaad kunnen
worden aangewend. Ik betreur dat
nog vaak vanuit verantwoordelijke
instanties van partijen of groepen
wordt gezegd dat in het verleden van
reconversie niets in huis is gekomen
voor de streken die ze nodig hadden.
Ik verwijs naar wat in Vlaanderen is
gebeurd op het stuk van reconversie
na de enorme textielcrisis die wij daar
hebben meegemaakt waar meer dan
100.000 jobs in de loop der jaren,
vooral in Oost- en West-Vlaanderen,
teloor zijn gegaan, en waar men be-
wust, met een positieve aanpak, steu-
nend op de expansiewetgeving die in-
tussen tot stand was gekomen, ge-
zorgd heeft voor reconversie die niet
in slogans of in begrotingscijfers werd
uitgedrukt, maar in het totstandko-
men van nieuwe arbeidsplaatsen. Dit
is ook in Limburg gebeurd. Weten
wij voldoende dat Limburg op een
bepaald ogenblik 45.000 jobs telde in
de kolennijverheid, dat dit aantal
werd teruggebracht, vóór het huidige
herstructureringsplan, tot 19.000, en
dat er op een bepaald ogenblik in
een korte tijdspanne van 4 a 5 jaar,
10.000 jobs zijn verloren gegaan ?
Dat was de operatie Houthalen,
Zwartberg en het begin van de opera-
tie Eisden. Niettegenstaande deze
enorme teloorgang van een stuk van
de basisindustrie in Limburg, bleef
de werkgelegenheid op peil omdat er
reconversie werd tot stand gebracht.

Minister P. Dewael : Dat is juist.

De heer L. Dhoore : Ik betreur der-
halve dat sommigen in publicaties en
interviews de indruk wekken dat re-
conversie slogantaal is en niet beant-
woordt aan de werkelijkheid.

In de Kempense Steenkoolmijnen
zijn er sedert een goed jaar, 1.977
arbeidsplaatsen verdwenen, namelijk
van september 1985 tot 28 januari

1987. Dat is spijtig, maar in dezelfde
periode is de relatieve werkloos-
heidssituatie van Limburg ten opzich-
te van de rest van Vlaanderen verbe-
terd. Waar Limburg een verschil ver-
toonde van 7,3  procent vóór de ope-
ratie, staan wij nu met een verschil
van 6,6  procent. Het verschil is nog
groot en het moet worden wegge-
werkt, maar het is niet ernstig te be-
weren dat de reconversie in Limburg
geen ernstige kans krijgt.

Mijn conclusie is dat Limburg, ook
de Westhoek en ook de Antwerpse
Kempen, er geen belang bij hebben
om morgen met zwarte vlaggen op
straat te komen. Het zal sommige
collega’s misschien genoegen doen
wanneer ik zeg dat ik veeleer groene
vlaggen zou willen zien, namelijk de
groene vlaggen van de hoop.

De heer H. Schiltz : Maar dan toch
liefst met een cheque erbij. (Gelach)

De heer L. Dhoore : Ik verwacht dat
niet met een beaat optimisme.

Ik wil mijn korte uiteenzetting beëin-
digen op een financiële noot. Dat
verwacht u vanzelfsprekend, mijn-
heer Schiltz, en dat is maar normaal.

Ik geef de voorkeur aan groene vlag-
gen van de hoop waarmee dan moet
worden gesymboliseerd dat in Lim-
burg, in de Westhoek en in de Ant-
werpse Kempen - dat is toch het
onderwerp in het debat van vandaag
in de context van de begroting van
de Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve verantwoordelijk voor Econo-
mie en Werkgelegenheid - reeds
enorme zaken zijn gerealiseerd.

In De Standaard van vorige week
stond, in een artikel van Antoon
Wouters, dat Limburg veel welvaren-
der is dan men zou denken. Dat is
juist, wij zijn ons daarvan bewust
maar dat belet ons niet van meteen
te zeggen dat in dat bewust artikel
bepaalde zaken staan die niet correct
zijn. Suggereren dat de werkloosheid
bij de vrouwen er artificieel hoog ligt
is zeker niet juist. De vrouwelijke
werkloosheid ligt er zeker niet hoger
dan in de rest van het land. Eén van
de volgende dagen zal ik de preciese
cijfers aan de publieke opinie meede-
len. Toch moeten wij meteen zeggen

dat de behoeften reëel zijn, ondanks
het feit dat het een goede gouw is.

Mijnheer Schiltz, wij gaan met u ak-
koord wanneer u zegt dat dit niet zo-
maar in slogans kan worden uitge-
drukt, het moet op harde cijfers ge-
steund zijn.

Ik heb de indruk dat het bedrag dat
nu wordt voorzien in deze begroting
en de financiële inspanningen vanwe-
ge de nationale Regering - die men
niet in twijfel kan trekken, wij heb-
ben daarover reeds in het nationale
Parlement gedebatteerd - van aard
zijn te doen geloven dat de realiteit
de droom kan komen vervoegen, met
andere woorden dat wanneer er mor-
gen een ernstig project zou kunnen
worden gerealiseerd dit niet zal moe-
ten geschrapt worden bij gebrek aan
middelen.

Het is duidelijk dat de overheid daar
een dubbele rol te spelen heeft. Zij
moet vooreerst de objectieve omstan-
digheden van die aard maken dat het
mogelijk wordt. Ik ben van oordeel
dat de voordelen die nu, op basis van
de expansiewetgeving, in de ontwik-
kelingsgebieden aanwezig zijn enorm
zijn, maar wellicht te weinig bekend.
Vervolgens heeft de overheid, ook in
haar eigen beleid voor de projecten
waarvan zij aan de basis ligt en de
auteur is, de enorme verantwoorde-
lijkheid om voor deze ontwikkelings-
zones speciale inspanningen te doen.

Mijnheer de Voorzitter, verwijzend
naar het verslag wens ik toch mijn
bezorgdheid uit de drukken in ver-
band met het energiebeleid. Ik stel
mij de vraag of het niet wenselijk zou
zijn op een bepaald ogenblik ook in
de Commissie van de Vlaamse Raad
een energiedebat te houden. Een
dergelijk debat moet niet alleen in
het nationale Parlement worden ge-
houden.

Ook in onze Commissie spreekt men
over de N8 op een wijze die mij zor-
gen baart. Blijkbaar wacht men af
tot de nationale instanties de bouw-
vergunningen, of wat dan ook, ko-
men indienen.

Moeten wij vanuit Vlaanderen niet
op voorhand zeggen of wij ja dan
neen bereid zijn om dergelijke instal-
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laties te aanvaarden ?

Mijnheer de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, moeten wij niet
nagaan wat wij met onze know-how
inzake de wervelbedcentrales gaan
doen? Moeten wij onze rol in ver-
band met een energiebeleid niet in
een Europees kader bespreken? Ik
stel voor om ook in de Vlaamse Raad
een energiebeleid te voeren.

Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, dit gezegd
zijnde dank ik nogmaals al degenen
die vanuit Vlaanderen de bereidheid
opbrengen om solidair te zijn met de
streken die momenteel het meest be-
hoevend zijn. Zij kunnen van ons de
zekerheid krijgen dat wij ook voor
hen een ambassadeur naar het bui-
tenland toe zullen zijn. Wie weet of
de rollen in de toekomst niet zouden
kunnen keren, alhoewel wij hopen
van niet voor de welvarender streken
van ons grondgebied. In elk geval
kunnen wij vanaf nu zeggen dat het
op basis is van wederkerige liefde dat
wij onze inspanningen zouden willen
doen. (Algemeen applaus)

De Voorzitter : De heer De Batselier
heeft het woord.

De heer N. De Batselier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
op het terrein van de economie wordt
de bevoegdheid in feite alsmaar klei-
ner. De dagelijkse politieke realiteit
minimaliseert de staatshervorming.
Zo waren er de volmachtsbesluiten
en de elementen rond het FIV. Zo
denk ik bijvoorbeeld aan sommige
functies die zelfs vandaag niet
werken, zoals het Revolving Fund
waarvan men weet dat de fondsen
slechts binnen vier jaar zullen bin-
nenkomen, maar dat amper één a
twee maatschappijen daarvoor vijf
jaar geleden in aanmerking kwamen.
Er kan dus niet veel geld van worden
verwacht. Nochtans, het Fonds voor
Industriële Vernieuwing was een be-
langrijk instrument om aan economi-
sche politiek te doen. Zowel uit oog-
punt van reconversie als van innova-
tie, als uit het oogpunt van een regio-
naal industrieel beleid. Ik denk bij-
voorbeeld aan de Vlaamse Dienst
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voor Arbeidsbemiddeling en Be-
roepsopleiding die nog altijd niet
operationeel is.

Elk jaar opnieuw moeten wij die zaak
bepleiten. Ik denk bijvoorbeeld aan
het wetenschappelijk onderzoek
waar men de zaak heeft gefiscaliseerd
waardoor een stuk bevoegdheid werd
afgenomen. Ik kan zo nog meerdere
voorbeelden geven. De bedenking
die ik mij hierbij maak is de vraag
waarover wij hier in feite nog praten.

De investeringsbegrotingen van bij-
voorbeeld de RIT, de Nationale
Maatschappij voor Belgische Spoor-
wegen of van het Ministerie van
Landsverdediging zijn stuk voor stuk
groter dan de totale investeringsbe-
groting van heel de Vlaamse Execu-
tieve. Dus, mijnheer de Voorzitter
van de Executieve, zij doen aan in-
dustrieel beleid, u niet. Wij houden
ons met peanuts bezig ten opzichte
van die Departementen. Het is dus
ook voor een stuk te begrijpen dat
de pers zich minder interesseert aan
deze Vlaamse Raad en aan de begro-
ting omdat u zich met peanuts bezig-
houdt. Wij moeten er nu toch wel
van overtuigd zijn als de investerings-
begrotingen van de Nationale Maat-
schappij der Belgische Spoorwegen,
van de RIT en van het Departement
van Landsverdediging groter zijn dan
de investeringsbegroting van de Exe-
cutieve, dat dan de interesse evenre-
dig is. Stilaan wordt de Vlaamse
Raad een veredelde provincieraad.

Een tweede element dat ik wens te
behandelen is het feit van de twee
snelheden. Mijnheer de Minister, het
voorbije jaar hebt u een aantal op-
merkingen ter zake gemaakt. Het is
natuurlijk geen gemakkelijke op-
dracht wanneer u met de heer Wa-
thelet een discussie aangaat over een
aantal statistieken omdat wij aan re-
gionale statistieken een grote nood
hebben en dit terrein volkomen
braak ligt. De statistieken in België
zijn al van een bedenkelijk niveau,
maar op regionaal gebied kunnen wij
spreken van een ware woestijn. Wij
hebben dus grote methodologische
moeilijkheden om tot een vergelij-
kende studie te komen. Ik ben het
echter eens met uw stelling dat
Vlaanderen het beter doet dan Wal-
lonië .

Begrotingsontwerpen

Dit is een fenomeen dat wij verder
hebben geanalyseerd. In feite maken
wij dat immers sinds 1968 mee. In-
derdaad sinds 1968 begint Vlaande-
ren het, geleidelijk aan, beter te doen
dan Wallonië. De DIRV-aktie en de
andere lievelingskinderen van de Mi-
nister hebben daar dus weinig mee te
maken.

Het is dus zo dat wij er toch moeten
mee opletten daar de politieke con-
clusies, die u daar op een bepaald
ogenblik hebt willen aan vastknopen,
uit te trekken.

Wanneer u daarmee bedoelt of hebt
willen laten uitschijnen dat de menta-
liteit van de Waalse bevolking daar-
mee te maken heeft, moet gij ook
toegeven dat het voor een stuk ons
maatschappelijk bestel is en dat de
privé-groepen, die het in dit land
voor het zeggen hebben, voor deze
ontwikkeling toch een grote verant-
woordelij kheid dragen.

Ik zou dus graag hebben, mijnheer
de Voorzitter, dat u in uw analyse
ook met dit element rekening houdt
in verband met de verschilpunten die
ik niet ontken, die er duidelijk zijn
en die wij trouwens ook geanalyseerd
hebben. Zowel naar de werkloosheid
toe als naar de creatie van werkgele-
genheid, de industriële produktie, de
investeringen, de omzet, naar zelfs
kleinhandel toe en dergelijke meer,
doet altijd Vlaanderen in zijn geheel
het economisch beter dan Wallonië.

Wij hebben die evolutie ook onder-
zocht en komen inderdaad tot de
conclusie dat Wallonië het sinds 1968
minder goed stelt dan Vlaanderen.

De heer H. Schiltz : Ik zou willen
weten welke uw interpretatie is van
de term ,,het goed stellen”.

Ik kan in uw analyse komen als u
zegt dat u de regionale, economische,
macro-economische situatie bekijkt,
maar als u onder ,,het goed stellen”,
ook zou verstaan dat de Waalse be-
volking het minder goed stelt, dan
vrees ik dat u andere statistieken
moet raadplegen, die bewijzen dat dit
niet waar is en dat het gemiddeld in-
komen in Wallonië, per hoofd, nog
steeds op 98,6  procent van het gemid-
deld inkomen per hoofd in Vlaande-
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ren ligt. Met andere woorden, het
inkomensverschil, het verschil in
,,goed stellen” van de bevolking in
Wallonië en Vlaanderen is te ver-
onachtzamen.

De heer N. De Batselier : Daar kom
ik nog op terug en ook op de kwestie
van de twee snelheden.

Het ware misschien beter geweest ge-
woon te spreken van het maatschap-
pelijk economisch terrein, het macro-
economisch terrein, want ook voor
Vlaanderen zelf, meen ik dat men
niet kan spreken van één snelheid.

Wij wensen toch aan te tonen dat, als
u over die twee snelheden spreekt,
mijnheer Geens, het ook belangrijk
is dat u nu de cijfers hebt, vooraleer
zich bijvoorbeeld iets voordoet zoals
bij KS, Boel en dergelijke en vóór
wat nu aan de gang is in de textielsec-
tor. De heer Dhoore sprak daarnet
over een crisis in de textielsector, die
voorbij is, maar daar staan wij op-
nieuw voor, deze keer door de enor-
me automatisering, die aan het ge-
beuren is en een enorme uitstoot van
arbeidskrachten als gevolg heeft.

De vraag is bijgevolg ook of die twee
snelheden er niet zijn sinds het feit
dat inzake cokes, staal, metaal er een
veel vluggere uitzuivering is geweest
in Wallonië dan nu in Vlaanderen.
Moeten wij daar wel nog mee oplo-
pen ?

Onze structuren inzake produkten
zijn immers niet zoveel beter in
Vlaanderen dan in Wallonië.

Als wij dus internationale studies,
zelfs inzake hoog-technologische pro-
dukten bekijken, is die analyse tussen
Vlaanderen en Wallonië niet zo ver-
schillend.

Laat ons dus ophouden met geruch-
ten te verspreiden alsof die twee snel-
heden een kwestie zouden zijn van
rijken en armen, want dit is niet juist.
Men zou de situatie kunnen vergelij-
ken met die van twee slakken, waar
de ene slak wellicht een kleiner huis
mee draagt dan de andere en zodoen-
de iets vlugger gaat.

In feite is het dus een bedroevende

oefening van de twee landsgedeelten
eigenlijk op die manier met mekaar
te vergelijken.

Ik wil trouwens beklemtonen dat er
ook binnen Vlaanderen veel verschil-
lende snelheden zijn. Immers moet
worden gezegd dat er in Vlaanderen
drie ontwikkelingsgebieden zijn, met
name Limburg, de Kempen en de
Westhoek en ook in delen van Oost-
Vlaanderen, het Hageland en in be-
paalde Kantons, ziet het er minder
rooskleurig uit. Ook deze ontwikke-
ling doet zich reeds geruime tijd
voor, maar ter zake gebeurt er wei-
nig.

Een van onze conclusies is dat, even-
min als wij er in Vlaanderen belang
bij hebben dat Limburg een woestijn
wordt, hebben wij er in Vlaanderen
evenmin belang bij dat Wallonië een
economische woestijn wordt. Op dat
vlak moeten wij alleen maar pleiten
voor een eigen aanpak, wat niet mag
betekenen dat wij een ander gebied
daarvan de dupe willen maken.

Ik kom even terug op de vele snelhe-
den die er binnen Vlaanderen zijn
inzake werkloosheid.

De definitie inzake werkloosheid die
u in uw verslag, mijnheer de Minis-
ter, hanteert en die telkenmale ge-
bruikt wordt, ook in de door u mede-
gedeelde gegevens, is deze van de
uitkeringsgerechtigde werkloze. De-
ze analyse zou ook dienen te worden
gemaakt met de vrij ingeschreven
werklozen en alle andere werkzoe-
kenden en niet enkel met de volledig
uitkeringsgerechtigde werklozen. Op
die manier zou u tot veel omvangrij-
ker beeld van het probleem van de
werkloosheid komen. Dit is niet een
probleem dat wij alleen op het niveau
van Vlaanderen moeten situeren,
maar het geldt evenzeer voor Vlaan-
deren.

Ook het probleem van de deeltijdse
arbeid kennen wij meer in Vlaande-
ren dan in een andere regio. Dit heeft
consequenties voor ons toekomstig
maatschappelijk bestel. Het zou nut-
tig zijn dit probleem aan een grondi-
ge analyse te onderwerpen en na te
gaan waarom in Vlaanderen eerder
wordt ingegaan op de vraag naar
deeltijdse arbeid.

Er bestaat ook een andere snelheid
inzake vrouwelijke werkloosheid. Dit
probleem komt in uw document,
mijnheer de Minister, op geen enkel
ogenblik aan bod. Ter zake heb ik
nochtans verschillende vragen ge-
steld. De desbetreffende cijfers heb-
ben wij niet gekregen ; ik geef toe
dat deze cijfers weinig rooskleurig
zijn. Ik denk echter dat wij in Vlaan-
deren voor dit fenomeen eveneens
oog moeten hebben, want dit aantal
blijft steeds maar stijgen. De vrouwe-
lijke werkloosheid moet ons evenzeer
interesseren als de mannelijke. Bij de
Vlaamse Executieve blijkt dit echter
niet het geval te zijn.

Terugkomende op wat ik zo net stel-
de in verband met de deeltijdse ar-
beid, kan worden vastgesteld dat 80
procent van de deeltijdse arbeid door
vrouwen wordt gedaan. Dit geeft een
beeld van wat in Vlaanderen op dat
vlak is gebeurd. Bijgevolg ontstaat
daar opnieuw een andere snelheid,
vooral bij vrouwen, jonger dan 25
jaar. Voor deze groep is de situatie
in Vlaanderen op dit ogenblik drama-
tisch ; inderdaad, één op twee actieve
vrouwen is op dit ogenblik in Vlaan-
deren werkloos. Deze cijfers - en ik
heb de indruk dat u ze ook kende
alhoewel het de enige zijn die niet in
het verslag zijn opgenomen - zijn
toch betekenisvol. Bijgevolg zal u bij
het nemen van maatregelen ten aan-
zien van deze groep vrouwen zeer se-
lectief moeten optreden. Welke rich-
ting zal u op dat vlak uitgaan ? Ik
kan enkel vaststellen dat, inzake de
bijzonder stekels, u de bevoegdheid
steeds meer aan de nationale Rege-
ring overlaat, wat volgens de stricte
interpretatie van de wet van 8 augus-
tus 1980 in feite een regionale be-
voegdheid is. Dit betekent dat u de
kans niet grijpt om aan die andere
situatie, die u in de regio hebt, een
antwoord te geven om er effectief
zelf iets aan te doen.

Deze problemen komen wellicht
minder in de belanstelling dan Flan-
ders’ Technology International.
Maar voor de betrokken personen is
dit echter zeer belangrijk.

Ik zei reeds dat er verschillende snel-
heden bestaan tussen de regio’s ; ik
heb een vergelijking gemaakt inzake
de werkloosheidsgraad ; u geeft in
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De heer L. Dhoore (CVP), verslagge-
ver over de begrotingsmaterie Econo-
mie, Tewerkstelling en Energie

uw verslag de tewerkstellingstoena-
me per Kanton weer.

Als men uw cijfers vergelijkt met de
werkloosheidsgraad voor dezelfde
periode - november 1986 - blijkt
dat de top van uw lijst ook de top is
van de huidige werkloosheid. U geeft
in uw verslag de cijfers van 1973 tot
1985 voor de werkgelegenheidstoe-
name. In 1973 was er weinig werk-
loosheid en dus is de toename pro-
centueel groot. Als men echter de
absolute cijfers bekijkt, is de werkge-
legenheid in die Arrondissementen
nog altijd zeer klein. .

Ik zou willen vragen geen bijkomen-
de regionale tijdbommen te laten
ontstaan, mijnheer de Minister. Wij
moeten een selectief beleid volgen.

Ik kom tot het algemeen Vlaams in-
dustrieel beleid.

Mijnheer de Minister, al enkele jaren
komen wij telkens opnieuw terug op
de DIRV-actie die blijkbaar de hoek-
steen is van het industrieel beleid van

de Vlaamse Regering. Deze actie zou
zorgen voor een verhoging van de in-
dustriële produktie, van de welvaart
en van de werkgelegenheid. In 1984
verklaarde u zelfs dat er dank zij de
DIRV-actie in 1990 volledige tewerk-
stelling zal zijn. Dat is geen kleine
ambitie. Veel tijd rest er niet meer.
Ik meen dat weinigen geloven dat dit
mogelijk is in 1990.

Een andere opmerking bij deze aan-
pak betreft een gebrek aan volunta-
risme. U organiseert P-dagen, T-da-
gen en beurzen. U doet echter weinig
aan de industriële structuur. De na-
druk ligt allemaal meer op het show-
element, dan op de effectiviteit naar
het beleid toe.

Uit studies over de industriële struc-
tuur van het einde van de jaren 1970
en over deze van 1985 blijkt er haast
geen verschil te zijn, met uitzonde-
ring van het marktzuiverende mecha-
nisme van faillissementen, dus niet
door een positieve benadering.

Minister G. Geens : Voor het goed
volgen van uw uiteenzetting, zou ik
graag weten naar welke studies u ver-
wijst. Zijn het studies van de Natio-
nale Bank ?

De heer N. De Batselier: Ik verwijs
naar de studie ,,De structurele ken-
merken van de Vlaamse Industrie”
van de heer Daems en naar de studie
,,Exportprodukten”. In deze laatste
wordt een vergelijking gemaakt tus-
sen de top-10 van onze exportpro-
dukten in 1980 en deze in 1985. De
produkten worden gecatalogeerd in
positieve en negatieve groeindus-
trieën. Ik gebruik deze twee studies
als invalshoek.

Een regionaal economisch beleid
moet samengaan met voluntarisme
en selectiviteit, anders heeft de regio-
nale economische invalshoek geen
zin.

Hoe meer u alles op economisch vlak
regelt of laat regelen via algemene
fiscale maatregelen - en ik twijfel
aan de selectiviteit van deze maatre-
gelen - hoe moeilijker de effecten
ervan te meten zijn en hoe minder u
in staat zal zijn ook een regionale
economische politiek te volgen.

In dit verband laat u zichzelf als Ge-
meenschapsminister van Economie
en Tewerkstelling wegcijferen door
een Verhofstadtmentaliteit. Ik kan
aannemen dat men in een bepaalde
filosofie die selectiviteit niet wenst en
er de voorkeur aan geeft met meer
algemene maatregelen naar een alge-
mene verbetering van het econo-
misch klimaat te gaan. Maar dan im-
pliceert dit ook de negatie van een
echt regionaal economisch beleid. De
Minister zal misschien antwoorden
dat hij de economische expansiewet-
geving selectief toepast, maar ik zal
aantonen dat dit niet strookt met de
economische definitie van de notie
selectiviteit.

De Minister voert tevens een indus-
trieel beleid zonder het begrip groei
te relativeren. Wij hebben in Vlaan-
deren al een aantal natuurlijke facto-
ren die in ons voordeel zijn. Dit ge-
loof in de groei om de groei doet ons
echter de ogen sluiten voor andere
mogelijkheden. Wij maken te weinig
gebruik van de nieuwe technologiën
om te proberen een ander soort groei
en een andere economische structuur
te bereiken. Wij zouden een efficiën-
ter industrieel beleid moeten voeren
en ons niet beperken tot wat show
rond de nieuwe technologiën in de
micro-electronica, biotechnologie en,
in mindere mate, nieuwe materialen.
Milieutechnologie, vrijetijdstechno-
logie en technologie in verband met
de veiligheid van de arbeiders zouden
wij evengoed moeten bevorderen.
Ook over technologie inzake wervel-
bedcentrales, over kleinschalig on-
derzoek rond verbetering van de
kwaliteit van het leven en de kwali-
teit van het verbruik zou moeten
worden gedacht. Aan deze technolo-
giën wordt vanuit het beleid zeer wei-
nig gedaan hoewel vandaag landen
zonder steenkool, zoals Zweden,
enorm veel investeren in technologie
van bijvoorbeeld wervelbedcentrales.

Wij hebben de toekomst voor ons, of
niet. Wij pleiten voor een kwalitatie-
ve bijsturing van de industriële ont-
wikkeling die moet gebeuren op basis
van maatschappelijke normen, als
het tewerkstellingseffect en het eco-
logisch verantwoord karakter van be-
paalde industriële activiteiten. Wij
missen de kans om een eigen milieu-
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De Batselier

economie uit te bouwen: installaties
voor afvalverwerking, voor recyclage
van grondstoffen, voor ontzwaveling,
voor het verbeteren van het rende-
ment van energiecentrales, voor af-
standsverwarming, doorgedreven on-
derzoek van isolatiematerialen en
dergelijke meer. Men kan zo een hele
reeks industriële ontwikkelingen op-
sommen waarvoor wij heden niets of
haast niets doen.

cutieve, kan u mij uitleggen welke de
reden is hoe u steeds meer selectief
is ten overstaan van deze probleem-
regio’s?

Wat de spreiding per Provincie van
de gesteunde investeringen voor eco-
nomische expansie betreft, stel ik
vast dat Antwerpen in 1984 29,2  pro-
cent kreeg en in 1986 39,7  procent.

Hoewel ik geen Limburger ben,
maak ik toch de vergelijking met
Limburg, waar de investeringen in
1984 41 procent bedroegen en in 1986
23 procent. Volgens mij is dit verschil
te wijten aan één groot dossier in
1984. Maar dit betekent dat het, al-
leen al door onze kleinschaligheid,
volstaat één ernstig dossier te hebben
om al onze beleidsprioriteiten te
doorkruisen. In dat verband meen ik
dat de selectiviteit die u nu wenst in
te bouwen veeleer vertrekt vanuit de
idee ,,zuinigheid” dan vanuit de idee
,,selectiviteit”. De notie ,,selectivi-
teit” betekent dat wij welbepaalde
normen hanteren, dat wij planmatig
zouden weten naar welk industrieel
model wij willen gaan en dat wij daar-
voor een aantal instrumenten volun-
taristisch  inschakelen om dat te be-
reiken. Die instrumenten zie ik niet.
Dat voluntarisme zie ik al evenmin
als de planmatigheid. Ik stel wel vast
dat er minder middelen zijn en dat
het totale dossier van de economi-
sche expansie met 5 procent in-
krimpt. Daar is inderdaad een selec-
tiviteit ingebouwd, door de beper-
king van middelen, maar niet door
een geïntegreerde industrieel-regio-
nale optie of visie.

Om u een idee te geven welke ter
zake de orde van grootte zou zijn zal
ik hier een - niet volledig exacte -
redeneringswijze voorstellen. Als u
IMEC, waar 230 mensen zijn tewerk-
gesteld, 526 miljoen frank subsidie
geeft, betekent dat 2,3 miljoen per
arbeidsplaats. Bij KS werken onge-
veer 17.000 mensen. Als u daar 2,3
miljoen frank subsidie per arbeids-
plaats zou geven, zou dat neerkomen
op 39 miljard frank. Ik weet wel dat
dit niet totaal te vergelijken is.. .

Ik heb een voorstel van decreet inge-
diend inzake de isolatienormen.

- De heer M. Olivier, Eerste Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.

Minister G. Geens : Mijnheer De
Batselier, mag ik u eraan herinneren
dat u zelf heeft gezegd dat dit een
slechte vergelijking is ; dat wordt be-
klemtoond door de conclusie waartoe_

Hoe lang sleept dit al aan ? Minister
Akkermans heeft er al vragen over
gesteld. Toch blijft de behandeling
van dit voorstel van decreet einde-
loos aanslepen. In Wallonië nochtans
is de industrie van de isolatiemateria-
len volop in ontwikkeling. Zelfs van-
uit dit oogpunt volgen wij de zaken
niet.

High technology schijnt nogal een fe-
tisj te zijn van de heer Geens als
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve en verantwoordelijke van een
Vlaams economisch beleid. Ik houd
hoegenaamd geen speech tegen tech-
nologie ; ik wil alleen maar het beleid
ertoe aanzetten ook andere technolo-
gieën als belangrijk te beschouwen.
Vooral in het Kabinet van de Minis-
ter van Economie schijnt high tech-
nologie een fetisj te zijn : micro-elec-
tronica, biotechnologie.. .

De heer V. Peuskens : Publicitair ligt
dit dan ook goed in de markt.

De heer N. De Batselier : Wanneer
wij dergelijke dossiers willen steu-
nen, mogen wij de belangrijke ele-
menten als de tewerkstelling zowel
kwantitatief als kwalitatief, de ecolo-
gische aspecten, de sociale nuttigheid
van het produkt en dergelijke, niet
uit het oog verliezen.

Ik kom nog even terug op een ander
element van het beleid, namelijk de
reconversie. Geografisch treedt er in
Vlaanderen een ongelijke ontwikke-
ling op.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
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Ik heb algemeen mijn bedenkingen
over al wat u doet rond louter nieuwe
technologieën al naar voor gebracht.
Nu nog enige bijzondere dossiers.
Denken wij maar aan MIETEC. Het
is te vroeg om reeds een definitieve
balans op te maken, maar ik zie wel
hoeveel middelen daar naartoe gaan.
Dat is ook het geval voor IMEC. Dat
heeft allemaal wellicht zijn nut en be-
tekenis, maar gaat u dan ook eens na
hoeveel u bijvoorbeeld naar KS en
naar die regio in het algemeen gaat
schuiven. Als u dezelfde inspanning
zou doen per arbeidsplaats, zou u in
Limburg voor een massaal effect zor-
gen.

Begrotingsontwerpen

u komt.

De heer N. De Batselier : Maar u
bewijst niet waarom het een slechte
vergelijking zou zijn. Toch toont het
het verschil in prioriteiten en in be-
handeling aan. Als u immers zo over-
tuigd is van deze hoogtechnologische
dossiers, dan hoeven die dergelijke
steun niet. Van die micro-electroni-
casector maakt u zodoende eigenlijk
een sector van ondernemingen in
moeilijkheden.

Een sector, waarvan u in de toekomst
gelooft, krijgt dus meer steun dan
een sector die niet meer zo in de
markt ligt.

Minister L. Waltniel : Mijnheer De
Batselier, u begaat een fout in uw
redenering wanneer u die bedragen
met elkaar vergelijkt. U plaatst de
kapitaalintensieve industrie op het-
zelfde niveau als de arbeidsintensieve
industrie. Elkeen weet dat voor het
creëren van een werkplaats in de pe-
trochemie of in de staalsector veel
meer kapitaal en inzet nodig zijn dan
voor een werkplaats in kleine en mid-
delgrote bedrijven.

De heer N. De Batselier : Als u dan
toch over de beleidsfunctie en de be-
leidskeuze beschikt, wat ik betwijfel,

q stel ik de vraag of niet meer even-
wicht moet worden gezocht tussen de
kapitaalintensieve industrie en de ar-
beidintensieve industrie. Bewijst u
thans niet door uw tussenkomst,
mijnheer Waltniel, het systeem van
het eenrichtingverkeer toe te passen
voor  de  kap i taa l in tens ieve  in-
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dustrie ? Welnu, dit is onhoudbaar
en niet financierbaar.

Nog een woord over het dossier
MIETEC. Waarom werd dat bedrijf
in Oudenaarde gevestigd? De reden
hiervan zou zijn dat hiermede zou
worden tegemoetgekomen aan de
moeilijkheden in de textielsector die
de streek toen kende. Welnu, van-
daag werken er in MIETEC onge-
veer 300 personen waarvan de gemid-
delde leeftijd 27 jaar is. Vijfenvijftig
procent van de personeelsleden be-
zitten een universitair diploma. Mijn-
heer de Minister, kunt u mij zeggen
hoeveel werkloze textielarbeiders
daar nu tewerkgesteld zijn ? Hier
stelt zich dus ook het probleem van
de reconversie. Ik beweer niet, mijn-
heer Dhoore, dat de reconversie
niets opbrengt, maar ik zeg wel dat,
als het gaat om een ernstige recon-
versie, het 6 tot 7 jaar duurt voor-
aleer ter zake grootschalige effecten
kunnen worden bereikt. Ik vraag mij
dus af of dit het programma van de
heer Gheyselinck niet zal doorkrui-
sen. Wij moeten dus de mensen niet
wijsmaken dat die reconversies er
voor de getroffenen zelf zijn.

Nog in verband met de reconversie,
mijnheer de Minister, wordt gezegd
dat de Limburgse holding over 4,5
miljard frank trekkingsrechten zal
beschikken. Voor hoeveel komt de
Vlaamse Regering daar tussen? Er
was sprake van 1 frank ten opzichte
van 2, de Vlaamse Regering 1,5  mil-
jard frank en de nationale Regering
3 miljard frank. Blijft het zo ? De
heer Gheyselinck stelt echter dat die
3 miljard frank binnen de KS moeten
blijven en hoegenaamd niet aan die
holding worden toegewezen ? Welk
is uw standpunt ter zake ? Meent u
tevens dat deze 4,5 miljard frank aan
reconversiemiddelen echt voldoende
zijn om de problemen van Limburg
op te vangen ?

Wij zouden graag de concrete projec-
ten van de Vlaamse Executieve ter
zake kennen aangezien reeds de na-
kende sluiting van een mijnzetel
wordt vernoemd en men dus zeer
vlug vervangend werk moet vinden,
vooral als men staande houdt dat er
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geen afdankingen zullen zijn.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, wij hadden gerekend op een
efficiënt Vlaams industrieel beleid
waarbij het reconversiebeleid inder-
daad een gewestmaterie zou zijn en
waarbij het wetenschappelijk onder-
zoek - via het FIV - niet via fiscale
middelen zou gaan, maar eigen mo-
gelijkheden zou krijgen. Vandaag
staat het FIV nog altijd droog wat
het wetenschappelijk onderzoek be-
treft. Wij hadden ook gehoopt dat
men het gewestelijk beleid van recon-
versie en innovatie waarvoor het FIV
oorspronkelijk was bedoeld, in zijn
totaliteit zou kunnen uitvoeren. Wij
hadden ook gehoopt dat u via een
voluntaristisch industrieel beleid een
correctie zou aanbrengen op de in-
dustriële ontwikkeling van Vlaande-
ren zowel ten opzichte van de te-
werkstelling als ten opzichte van het
leefmilieu als ten opzichte van de so-
ciale nuttigheid van de produktie.
Wij zouden het dan ook beter vinden
dat na de technologische storm een
periode van bezinning zou komen,
waarbij men ook oog zou hebben
voor de maatschappelijke implica-
ties, niet alleen met STV waar men
voor een stuk analyseert wat er van-
daag gaande is. Als men nieuwe tech-
nologieën wil aantrekken moet men
ook de maatschappelijke gevolgen
onderkennen. Ik denk bijvoorbeeld
aan de biotechnologie, de correcties
inzake voeding die daarvan het ge-
volg zijn en de multinationals die de-
ze sector in handen hebben. Op we-
reldvlak voltrekt zich daardoor een
totaal andere situatie als gevolg van
deze geavanceerde technologie.

Mijnheer de Voorzitter, ik zal deze
toespraak inkorten en wil alleen nog
wijzen op de noodzaak van een
Vlaams energiedebat, niet alleen
over een N8,  zoals collega Dhoore
wenst - en ik ben daar blij om -
maar voor de hele energieproblema-
tiek. Reeds vroeger heb ik trouwens
een discussie in de Vlaamse Raad
rond N8 of Doel 5 gevraagd. Ik ben
blij dat de heer Dhoore nu deze vraag
overneemt. Ik hoop dat er voor de
N8 nog geen vergunningen zijn toe-
gekend zodat wij daarover onze visie
nog kunnen laten kennen.

Begrotingsontwerpen

Mevrouw N. Maes : De werken zijn
wel begonnen.

De heer N. De Batselier : Inderdaad.
Er is ook geen enkele vertraging voor
de elektriciens ingevolge het uitstel-
len van de beslissing van de nationale
Regering. De werken zijn volop be-
zig alsof men over alle vergunningen
beschikte.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, kunt u ons ervan overtuigen
dat er geen vergunningen zullen wor-
den verleend zonder dat hierover een
debat in de Vlaamse Raad heeft
plaats gehad. Ik weet dat dit soort
beslissing niet in uw bevoegdheid
economie ligt, maar ik vraag dat u
zich daartoe zou verbinden in uw
hoedanigheid van Voorzitter van de
Executieve. Ten slotte dringen wij
nogmaals aan op een totaal energie-
debat, niet alleen over de kerncentra-
les, maar over alle belangrijke opties.
(Applaus bij de SP, de VU en Agalev)

De Voorzitter : De heer Desaeyere
heeft het woord.

De heer W. Desaeyere (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, collega
Van Ooteghem zal deze namiddag
tussenbeide komen in deze algemene
bespreking van het deel economie.
Zelf wil ik mij thans beperken tot het
aspect Limburg en daarbij vijf ele-
menten aanstippen.

Het eerste element heeft te maken
met het ontbreken van een eigen
Vlaamse energiepolitiek. Waar is de
tijd van de resoluties van het energie-
debat in de Vlaamse Raad waar
nochtans duidelijke opties werden
genomen maar waarvan men zich nu
blijkbaar niets meer aantrekt. Ik zal
dit slechts met één cijfer demonstre-
ren.

Het aandeel van de steenkool in de
energieconsumptie is sinds 1973 con-
stant gebleven ; met andere woorden
de prioriteit die nochtans door de
Vlaamse Raad aan steenkool werd
toegekend, werd in feite nooit inge-
lost. Integendeel.

Terwijl de nochtans Limburgse Mi-
nister in de nationale Regering, de
heer Aerts, in dit debat in alle talen
zwijgt, beperkt Minister Geens zich
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tot het consacreren van de afbouw
van de KS door geen enkele energie
optie te nemen en alleen over recon-
versie te spreken. Ik wil op dit ogen-
blik hierop niet verder ingaan en zal
mij in deze uiteenzetting beperken
tot een analyse van het reconversie-
vraagstuk.

Inzake reconversie wil ik vier dingen
zeggen.

Ten eerste, de feitelijke onmogelijk-
heid van reconversie op dit ogenblik.
Dit is trouwens geen uitsluitend Lim-
burgs probleem ; inderdaad, alle stu-
dies op het Europese vlak geven aan
dat de huidige economische en demo-
grafische situatie zodanig is, dat het
onmogelijk is structurele sluitingen,
zoals KS, op te vangen via reconver-
sie. Men noemt dit de hypothese van
zero-absorptie. Verschillende voor-
beelden in het buitenland kunnen in-
derdaad worden aangehaald. Deze
bewijzen dat, zelfs met zeer grote in-
spanningen, het uiterst moeilijk is om
een reconversie door te voeren. In
het kader van Limburg wordt een re-
conversie extra bemoeilijkt door de
demografische “lag”, met andere
woorden door de achterstand die
Limburg kent wat de ontwikkelings-
pyramide van de bevolking betreft.

Men mag zeker stellen dat in Lim-
burg opgaat wat voor een groot ge-
deelte van Europa het geval is, met
name dat alle inspanningen zullen
nodig zijn alleen reeds om het na-
tuurlijk accres op de vangen. Wil de-
ze reconversie een kans op slagen
hebben, dan moet aan overcompen-
satie worden gedaan en moet een ex-
tra grote inspanning worden gele-
verd. Deze extra grote inspanning
blijft tot op dit ogenblik helaas in
Limburg achterwege. Ik geef u hier-
van enkele voorbeelden.

Wanneer over reconversiebedragen
wordt gesproken, beperkt men zich
in feite tot de eerste of hoogstens tot
de tweede ronde van de zogenaamde
multiplicator. Met andere woorden,
men kijkt naar de eerste afvloeiings-
effecten in KS en soms naar de on-
middellijke eerste ronde met de di-
recte toeleveringsbedrijven. Maar
met de echte multiplicator voor de

totale Limburgse economie wordt ge-
woonweg geen rekening gehouden.
Sterker nog, men houdt ook geen re-
kening met wat men zou kunnen noe-
men de inkomensmultiplicator of het
omgekeerd groeipooleffect .

Het feit van de sterke subregionale
concentratie van het werkloosheids-
probleem, zoals dit zich in Limburg
zal voordoen bij de sluiting van KS
en waarbij als het ware deze streek
wordt leeggezogen, is een effect dat
in het buitenland ook dikwijls wordt
geconstateerd, met andere woorden
dat potentiële bedrijven zich niet wil-
len vestigen in een streek waar een
deflatie-effect is op het inkomen en
op de produktie.

Deze bedrijven houden dus rekening
met de voorwaartse en de achter-
waartse bindingen die zij met hun
omgeving hebben. Wanneer zij vast-
stellen dat er daar een belangrijke
achteruitgang van het inkomen en
van de produktie is dan vestigen zij
zich daar niet.

Een typisch voorbeeld dat misschien
het gemakkelijkst te vergelijken is, is
Nederlands Limburg waar men noch-
tans een reconversiesteun heeft gege-
ven die per jaar groter is dan de be-
dragen die men voor Belgisch Lim-
burg voorziet voor heel de periode.
Ondanks deze extra-inspanningen
die in Nederlands Limburg werden
gedaan stelt men vast dat de werk-
loosheid daar nog altijd 20 tot zelfs
30 procent bedraagt.

Ik denk in ieder geval dat de sluiting
van KS op zijn minst zeer slecht geti-
med is en dat wij in elk geval zouden
moeten trachten om oplossingen
voor de intermediaire periode te zoe-
ken.

Wanneer ik zie wat de Vlaamse Re-
gering doet, dan kan men dit slechts
als zeer onvoldoende bestempelen.

Dit brengt mij tot mijn tweede, punt
met name dat de Vlaamse Regering
in feite een soort van science-fiction
beleid voert dat zich beperkt tot pret-
parken, hotels, toerisme, golf, enzo-
voort.. . en dat heel deze reconversie
zich dus concentreert in de tertiaire
sfeer. Ik moet zeggen dat dit toch
wel erg lachwekkend overkomt.

Ten vierde stelt er zich natuurlijk het
probleem van de holdings zoals Alin-
vest. Men kan niet ontkennen dat de
centrale Regering in feite een slui-
pend neo-unitarisme doorvoert door
centrale gelden ter beschikking te
stellen die een veelvoud zijn van de
gelden die u ter beschikking hebt. U
hebt daarop nog altijd geen antwoord
gevonden. Er stelt zich daar toch een
belangrijk probleem. Immers, men
kan rustig zeggen dat een publieke
holding misschien niet het geëigende
instrument is en dat een private hol-
ding als het ware meer geëigend,
meer gekwalificeerd is om in te spe-
len op de problemen. Via die private
aanpak echter stellen er zich nog heel
wat problemen in verband met inter-
dependenties. Wij stellen vast dat ve-
le van die investeringen gebeuren,
stroomop- of stroomafwaarts, door
bedrijven die rechtstreeks met deze
holdings te maken hebben.

De Voorzitter : Mijnheer Desaeyere
ik verzoek u uw betoog te beëindi-
gen.

De heer W. Desaeyere : Ik heb nog
één klein punt. Men verwijt onze
Partij soms dat wij op het gebied van
de steenkoolproblematiek demago-
gisch te werk gaan. Ik vraag mij ech-
ter af wie hier de echte demagogen
zijn.

De heer Gheyselinck zegt over een
voorstel dat zij zoiets nooit meer zul-
len krijgen. Het is enkel dankzij de
druk uitgeoefend door de Volksunie
en de beweging die wij op gang heb-
ben gebracht, dat de heer Gheyse-
linck binnen de kortste keren bakzeil
moet halen, meer voordelen moet
beloven, zeggen dat de premie nu
niet fiscaal gaat belast worden. De
heer Akkermans zegt dat de leningen
nu wel verder zullen kunnen door-
gaan enzovoort. Dan zegt de heer
Gheyselinck dat zij dit nu binnen de
kortste keren moeten aannemen,
want dat zij nooit iets beter zullen
krijgen. Waar zijn de werkelijke de-
magogen of de mensen die in feite
aan machtspolitiek doen en geen ei-
gen echte oplossing voor Limburg ter
beschikking stellen. Dat kan ik
slechts betreuren. (Applaus bij de
VU
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REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der of te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.35 uur.
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